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ISTEN SZÓL HOZZÁD 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2023. október 1. 
 

A mai üzenet címe: Isten szól hozzád.  
Amikor ezt a részt tanulmányoztam, illetve az ezzel kapcsolatos Igéket olvastam, akkor ez nagyon 
izgalomba hozott engem. A természetfeletti, a világot teremtő, a világmindenséget fenntartó Isten 
kommunikál velünk, és beszél velünk! Ez sok keresztény számára egy transzcendens, misztikus 
dolognak tűnik, és úgy gondolják, hogy ki vagyok én, hogy az a hatalmas Isten szóba áll velem? 
Hiszen én csak egy porszem vagyok! – gondolják néhányan. Aztán mások meg azt gondolják, 
hogy minden, amit hallanak, minden, ami átfut az elméjükön, az Isten hangja, és Isten szólt 
hozzájuk, de a Biblia tanítja, hogy nagyon-nagyon sok hang van kint a világban. De a Biblia azt is 
állítja, hogy Isten szól hozzánk. Fontos dolog-e az, hogy meghalljuk Isten hangját? Én azt hiszem, 
hogy mindannyiunk életében ez egy kulcsfontosságú dolog. Viszont azt is meg kell tanulnunk, és 
meg kell ismernünk az Igéből, hogy Isten hogyan szól hozzánk.  

A Zsidókhoz írt levélhez lapozom a Bibliámat ehhez, ez lesz a nyitó Igénk talán, az 1-es 
vers mindjárt úgy kezdi: 

Zsidó 1,1. 
1. Minekutána az Isten sok rendben és sokféleképpen szólott hajdan az atyáknak a 

próféták által, ez utolsó időkben szólott nékünk Fia által. 
Ha az ószövetséget megnézzük, az előképe az újszövetségnek. Az Ószövetségnek az 

Újszövetség nem a folytatása, félre ne értsétek, mert ez egy teljesen új szövetség, teljesen 
más szövetség. A Biblia azt tanítja, hogy előkép, és árnyéka a valóságnak. Ennél érdemes 
egy kicsit megállni, és érdemes egy kicsit elgondolkodni, hogy az árnyéka a meglévő 
valóságnak. Minek van árnyéka? Az árnyéknak nem lehet árnyéka, igaz? Tehát ahhoz kell, 
hogy legyen egy valóságos valami, ami árnyékot vet, és ezt írja az Írás, hogy az 
Ószövetség megíratott a mi tanulságunkra. Ma fogok az Ószövetségből is olvasni. Nagyon 
sok kijelentés van az Ószövetségben, és abban ugyanúgy megtalálhatjuk a Krisztust. Az 
Ószövetség nélkül nagyon nehéz értelmezni az Újszövetséget, és fordítva is igaz ez. Az 
Ószövetséget mi megérthetjük azáltal a kinyilatkoztatás által, ami most Jézus Krisztus 
Igéje által a birtokunkban van. Menjünk tovább!  

Azt mondja, hogy szólt Ádámnak. Tehát Isten korábban is szólt. Kinek szólt Isten leges-
legelőször? Amikor megteremtette az embert, akkor Isten szólt az embernek, megáldotta és 
azt mondta: „Szaporodjatok, és sokasodjatok, és töltsétek be a földet!”. Nagyon érdekes dolog 
az, hogy Isten és az ember közösségben volt egymással. Mi a jellemzője egy közösségnek? 
Egy közösségnek nyilván az a jellemzője, hogy kommunikálunk egymással. Ha nincs 
kommunikáció, akkor ott nincs közösség. Isten pedig elhívott bennünket az Ő Fiával és az 
egymással való közösségre, ami azt jelenti, hogy a kapcsolat úgy marad fenn, ha beszélünk 
egymással, ha kommunikálunk egymással. Isten szólt kezdettől fogva az emberhez, szólt 
Ádámnak, hűvös alkonyatkor sétáltak, és beszélgettek egymással. A bűnbeesés után ez a fajta 
kapcsolat, ez a fajta kinyilatkoztatás ilyen módon megszűnt, mert bejött a világba a bűn és a 
halál törvénye, és az elhatott minden emberre. A bűn és a halál szellemi törvénye megrontotta 
egyrészt az embert, és Istennek minden teremtett dolgát. Természetesen Isten továbbra sem 
adta fel az emberrel való foglalkozást, hiszen folyamatosan gondoskodott az ellátásáról, Tőle 
van minden, és azon munkálkodott, hogy a megváltási tervét megvalósítsa.  

Szólt aztán Noéhoz, ugyanúgy megáldotta, ahogy megáldotta Ádámot. Az Ádám áldása, és 
a Noé áldása szinte ugyanaz, mert Isten az áldások Istene. Mi mit értünk az áldás alatt? A 
növekedést, a gyarapodást, a sokasodást, mert Isten a gyarapodást adó Isten. Az áldásban 
benne van Isten minden-minden jó dolga. Minden megvan, semmi nem hiányzik.  
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Aztán később Isten elhívta Ábrahámot, és Ábrahámnak is szólt. Beszélt Ábrahámmal. 
Utána beszélt Izsákkal is. És szólt Isten hajdan az Atyákhoz, és szólt később a próféták által. 
Szólt Dávidhoz, szólt Salamonhoz, és folytathatnánk a sort végig az Ószövetségben. 
Tehát már az Ószövetségben így volt. A Biblia azt mondja, hogy ez egy sokkal jobb 
szövetség, amelyben mi élünk, akkor mennyivel inkább szól ma Isten hozzánk, és beszél 
hozzánk.  

Józsuénak is azt mondta az Úr, ezt nagyon gyakran idéztük, az elmúlt időszakban is 
előkerült gyakran ez az Ige. A Józsué 1,8-at már talán kívülről is ismeritek sokan, annyiszor 
hangzott el, de fontos megnéznünk ezeket az Igéket:  

Józsué 1,8. 
8. El ne távozzék e törvénynek könyve a te szádtól, hanem gondolkodjál arról éjjel és 

nappal, hogy vigyázz és mindent úgy cselekedjél, amint írva van abban, mert akkor 
teszed gyarapodóvá a te útjaidat, és akkor leszel sikeres. 

Itt is szólt Isten Józsuéhoz, és megadta neki a kulcsot, hogy mi az útja a gyarapodásnak, 
hogy mi az útja a győzelemnek, hogy mi az útja a sikernek. Ha Istentől hallunk, és azt 
tesszük, amit Isten mondott, akkor Ő nem vezet bennünket a kudarcra, nem vezet bennünket 
olyan helyre, ahol nem szeretnénk lenni. Tehát kulcsfontosságú volt Józsué számára is, hogy 
meghallja Isten hangját. Mózes után egy nagyon nehéz örökséget vett át. Amikor odaértek az 
Ígéret földjéhez, Józsuénak be kellett vinni ezt az engedetlen népet arra a földre. Ezt nyilván a 
saját erejéből nem tudta megtenni. Ehhez isteni útmutatásra, isteni vezetésre volt szüksége. 

Nálunk ugyanez a helyzet. Nekünk is birtokba kell vennünk dolgokat, nekünk is uralni, 
irányítani kell dolgokat az életünkben, és ha ezt Isten útmutatása nélkül tesszük, akkor bizony 
zsákutcába futunk, és az emberek többsége ma ezt teszi. Teljesen figyelmen kívül hagyja azt, 
hogy mi Isten akarata, megy a saját kútfeje után, és ezt tettük mindannyian. Azért is szeretnék 
erről szólni, mert ha megértjük azt, hogy ha Isten útmutatását követjük, akkor kivétel nélkül 
mindig jó eredményre fogunk jutni. De hát vannak itt próféták, vannak itt emberek, akik 
követték Istent, ott van például Keresztelő János, akit végül mégiscsak lefejeztek, akkor most 
mi a helyzet ezekkel az emberekkel? Az Ige az igazság.  

Nézzük tovább! Jézus is beszél erről. Hol tanítja ezt az Ige? A János 10,27. megint egy 
nagyon jól ismert igehely, ezt is sokan akár fejből tudják idézni. Talán a 25-ös verstől is 
olvashatjuk: 

János 10,25–27. 
25. Felele nékik Jézus: Megmondtam néktek, és nem hiszitek: a cselekedetek, 

amelyeket én cselekszem az én Atyám nevében, azok tesznek bizonyságot rólam. 
26. De ti nem hisztek, mert ti nem az én juhaim közül vagytok. Amint megmondtam 

néktek: 
Ezt a farizeusoknak mondja. 
27. Az én juhaim hallják az én szómat, és én ismerem őket, és követnek engem: 
Jézus azt mondja, hogy: „az én juhaim hallják az én szómat”. Tehát Isten szól hozzánk, és 

Isten beszél hozzánk.  
A 14. fejezetben, ha már itt a Jánosnál tartunk, akkor szintén beszél Jézus a Szent 

Szellemről, akit el fog küldeni: 
János 14,16–17. 
16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon 

mindörökké. 
17. Az igazságnak ama Szellemét: akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt, és 

nem ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, mert nálatok lakik, és bennetek marad. 
Hálát adunk az Úrnak. Azt mondja a 26-os vers, hogy: 
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János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket 
mondottam néktek. 

Jézus azt mondta, én el fogok menni, el fogom küldeni Isten Szellemét, és ez meg is történt 
pünkösd napján, és azt mondja, hogy Ő majd el fog vezetni bennünket minden igazságra. A 
tanítványok talán akkor nem értették, sőt, kétségbe estek, hogyhogy Jézus elmegy, és ki lesz 
az a Szent Szellem? Nem tudták, hogy ki lesz, nem tudták, hogy hogy fog kinézni, de mégis 
azt mondta, hogy az sokkal jobb lesz. 

A tanítványok hallották az Igét, hallották Jézus szavát, Isten valami sokkal-sokkal jobbat 
készített. Nemcsak bizonyos kiváltságos embereknek, mint az ószövetségben, a kiválasztott 
királyoknak, papoknak, vagy prófétáknak adatik meg a lehetőség, hogy Isten hangját hallják, 
hanem minden embernek. Ez egy óriási változás az ószövetséghez képest, mert Isten szól 
minden emberhez.  

A magvető története nagyon sokszor elhangzott már, úgy vagyunk vele, hogy jaj, már 
megint a magvető, hiszen már mindent tudunk róla! Három helyen is van a Bibliában. A Máté 
13-ban, a Márk 4-ben és a Lukács 8-ban is olvashatjuk. Jézus példabeszédei közül ez az, 
amelyik az alap. Azt mondta Jézus a Márk 4,13-ban: 

Márk 4,13.  
13. És monda nékik: Nem értitek ezt a példázatot? Akkor mi módon értitek meg 

majd a többi példázatot? 
Ez annyira alap, hogy Isten Igéje, Isten beszéde egy mag. Az egy mag. Ahogy olvasgattam 

ezt a történetet, újra és újra átolvastam, mindig mást láttam meg benne. Mind a négy esetben, 
mind a négy talaj esetében az van írva, hogy az emberek hallották az Igét. Ez kulcsfontosságú, 
hogy hallották az Igét. De mégis csak egy talajban termett meg a mag! Péter apostol arról 
beszél, hogy Isten Igéje az a romolhatatlan mag. Az egy olyan mag, ami nem romlik meg. 
Nem rossz mag, hogy az nem megfelelő gyümölcsöt terem. Előfordult, hogy Dórika vásárolt 
magot, és nem a megfelelő magot vette. Nem termett úgy, mint az előző mag. Ez nem 
fordulhat elő Isten Igéjével, mert Isten Igéje egy romolhatatlan mag. Isten Igéje jó gyümölcsöt 
terem. Minden esetben! Itt most arra szeretném, ha fókuszálnánk, hogy hallották az Igét, 
akkor miért van az, hogy ott ül száz ember, és hallja mindegyik az Igét, és mégsem hoz 
gyümölcsöt Isten Igéje az életükben? Erre azt mondják a klasszikus keresztények, hogy Isten 
biztos nem akar téged megáldani. Nincs sehol leírva, hogy Isten ezt nem akarja. Isten 
mindenkinek odaadta, akarja, hogy mindenki hallja az Igéjét. Isten azt akarja, hogy minden 
ember üdvözüljön, és az igazság ismeretére eljusson. Isten beszéde, Isten Igéje az igazság.  

De ez az igazság semmit nem ér, ha az emberek nem hallják. Ha meghallják az emberek, 
mi a következő? Miért nincs mégsem gyümölcs, ha az a mag romlatlan? Ha az a mag jó 
gyümölcsöt terem, akkor miért nincsenek jó gyümölcsök minden ember életében? Mert Isten 
nem akarja? Nem azért. Hanem azért, mert elfojtják a magban lévő életet! Isten Igéjében 
erő van.  

Róma 1,16. 
16. Mert nem szégyenlem a Krisztus Evangéliumát; mert Istennek ereje az minden 

hívőnek üdvösségére, zsidónak először meg görögnek. 
Mit jelent az üdvösség? Az üdvösség azt jelenti, hogy megszabadulni a sátán elnyomásától. 

Megszabadulni minden fizikai bajtól, betegségtől, a gonosznak az elnyomásától. Érdekes 
dolog, hogy mégis úgy beszélnek emberek, mintha Jézus ezt soha nem tette volna meg. Soha 
nem váltotta volna meg az embereket. Azt mondja, hogy megszabadított a sötétség 
hatalmából, a halálból, írja a Kolosse levél, és általvitt az Ő szerelmes Fiának országába.  
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Kolosse 1,13. 
13. Aki megszabadított minket a sötétség hatalmából, és általvitt az Ő szerelmes 

Fiának királyságába; 
Megszabadított, üdvösséget adott nekünk. Szabadok vagyunk, és mégis azt látjuk, hogy 

nincs semmilyen megnyilatkozása az emberek életében. Hirdetjük az Igét, és jöttök, hogy 
imádkozzunk értetek, ma is voltak imakérések. Egy akaraton, egy hiten vagyunk mindezzel. 
De mégis, hogy Isten hogyan szól hozzánk? Ez egy nagyon fontos dolog. A két fajta szél-
sőség, valaki azt mondja, hogy sose hallotta Isten hangját, a másik meg minden nap Isten 
hangját hallja ötvenhatszor. Arra is azt mondja, hogy Isten hangja, ami egyáltalán nem Isten 
hangja. Akkor hogyan tudunk különbséget tenni? Most Isten szólt hozzád? A kútfejedből jött 
hozzád? Vagy az ördög szólt hozzád? Vagy csak a rádióból hallottál hangokat, vagy vala-
honnan? Nagyon-nagyon figyeljünk erre, mert Jézus elmagyarázza, és megmutatja az el-
igazodási pontot. Az eligazodási pont az Isten Igéje. Az Isten Igéje.  

Nagyon gyakran írnak kérdéseket az üzenetek alá. A múltkor is jött egy ilyen kérdés, ami 
öt állítást, öt hamis állítást tartalmazott. Igazából nem kérdezni akart, hanem közölni. Ál-
talában ki akarnak oktatni bennünket. Általában teszik ezt olyan emberek, akik nem értenek 
egyet Isten Igéjével. Öt Igeellenes állítás volt a kérdésében. Ilyenkor nem nagyon szoktam 
udvarias lenni, mert valakinek meg kell mondania neki, hogy barátom, nagyon össze vagy 
zavarva! Jobb lenne, ha kinyitnád a Bibliádat! Én nem tudom igazolni a te ostoba állításaidat, 
ami ellene szól az Igének. Mi Isten Igéjében hiszünk. Ha valaki mondjuk, azt írja nekem, 
hogy Jézus nem váltott meg minket, mert föltámadt a halálból, úgy gondolta, hogy úgy váltott 
volna meg minket, ha Jézus halott marad. De ha Jézus föl nem támadott, akkor azt mondja Pál 
apostol, akkor hiábavaló az én prédikálásom, de hiábavaló a ti hitetek is, mert akkor nincs 
örök élet. Egy halott nem tud életet adni senkinek. A végén leírja azt, hogy ő már hosszú idő 
óta keresztény. Ez siralmas! Ezt tényleg csak azért osztom meg veletek, hogy ezt átéljük na-
ponta, amikor emberek így állnak Isten beszédéhez.  

Tehát Isten szól hozzánk, de az Igéje által szól hozzánk. Isten Igéjében van az erő. A 
Kolosse levél azt mondja, ezt is fontos megnézni, mert azt írja az Írás, hogy gyökerezzünk 
meg Őbenne.  

Kolosse 2,7. 
7. Gyökerezzetek meg és épüljetek tovább Őbenne, erősödjetek meg a hitben, 

amiképpen arról tanítást kaptatok, a hálaadásotok pedig bőséges legyen.  
Tehát ez egy folyamat, nem úgy van, hogy egyik napról a másikra fölébredünk, és mindent 

tudunk Isten Igéjéből.  
Először az, hogy vegyük a Krisztust. Fogadjuk el a Krisztus munkáját. Isten nagyon-

nagyon egyszerűvé tette az üdvösséget minden ember számára.  
Efézus 2,8.  
8. Mert kegyelemből tartattatok meg, hit által; és ez nem tőlünk van: Isten 

ajándéka ez; 
Nem kell ehhez nekünk semmit hozzátenni, sem elvenni nem kell belőle. Krisztus meg-

váltott bennünket. Ő már a munkát régen elvégezte. Nekünk mi a dolgunk?  
Kolosse 2,6. 
6. Azért, amiképpen vettétek a Krisztus Jézust, az Urat, akképpen járjatok Őbenne, 
Megállok egy pillanatra. Sokan újjászülettek, sokan vették a Krisztust, sokakban ott él 

Jézus, és mégis egy csőd az életük. Minden területe az életüknek káosz, semmi nincs a helyén, 
semmi nincs rendben, egy nagy zűrzavar, és amikor veszed a Krisztust, lehet, hogy ilyen a 
helyzeted. Amikor újjászülettem, akkor körülbelül az én életemben is ilyen óriási káosz volt. 
Nem azért mondom, hogy dicsekedjek vele, de ezek tények. Tagadhatnám, de az nem lenne 
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igaz. Nagyon sokan így indulunk, hogy nincs rendben körülöttünk semmi. Valakik teljesen 
romokban hevernek.  

Romokban hever az egészsége, a házassága, az anyagi helyzete is, és sok minden más. 
Amikor vesszük a Krisztust, amikor újjászületünk, akkor mi Isten áldottjai vagyunk. De ebből 
az áldásból lehet, hogy az égvilágon még semmi nem látszik.  

Jézus is beszél erről, és megint visszautalnék a magvető történetére. A Lukács 8-ban 
találtam, hogy türelemmel várja az ember a mag növekedését. Mi fogja meghozni a termést? 
Mi fogja meghozni a gyümölcsöt? A talaj hozza gyümölcsöt? Nem. Mi hoz gyümölcsöt? A 
mag! Miért a mag hozza a gyümölcsöt? Mert abban van az élet. Van a növekedésnek egy 
folyamata. Amikor elkezdtem járni az Úrral, de ezt akár te is elmondhatod magadról. Én Isten 
igazsága voltam Őbenne. Gyógyult voltam, áldott, minden területen, de semmi nem látszott az 
én életemen, és akkor jönnek a türelemmel. Akkor nem igaz ez az egész Biblia, ez csak egy 
mesekönyv! Biztos Isten nem akar meggyógyítani. Biztos Isten nem akar megáldani, és akkor 
jönnek ezek a különféle kifogások az emberektől.  

Van egy folyamat. Ugye a Károli úgy fordítja, hogy állhatatossággal várja, ahogy a szántó-
vető is a gyümölcsöt. Tehát van egy idő, van egy folyamat, és valamikor semmi nem látszik. 
Ha valaki már ültetett fát, ültetett valamilyen növényt, akkor tudja, hogy amikor elültette, 
akkor az ott szerencsétlenkedik, lekókad, meg minden baja van. Egy mozdulattal el tudsz 
pusztítani akár egy kis fát is, és azon soha nem lesz akkor gyümölcs. Vannak olyan folya-
matok, amik nagyon fontosak ahhoz, hogy legyen gyümölcs, de semmi nem látszik belőle. Az 
pedig a gyökerezés.  

Kolosse 2,7. 
7. Gyökerezzetek meg és épüljetek tovább Őbenne, erősödjetek meg a hitben, 

amiképpen arról tanítást kaptatok, a hálaadásotok pedig bőséges legyen.  
Ezt nem én találtam ki. Nem földművelési tanácsokat ad a Biblia, hanem ez egy hasonlat. 

A Biblia nem arról beszél, hogy hogyan műveljük a földünket, meg hogyan ültessünk, hanem 
ez egy hasonlat. Szellemi vonatkozásban ez ugyanígy működik. Ha mi gyümölcsöt akarunk 
teremni, akkor ezeken a folyamatokon végig kell menni. Nem szabad, hogy elveszítsd a 
türelmedet, nem szabad, hogy az ördög kilopjon Isten áldásaiból, és nem szabad hagynod, 
hogy a gonosz ellopja a magot. A gonosz miért a magot akarja ellopni? Mert abban van az 
élet. Ha téged megfoszt Isten Igéjének az igazságától, akkor le vagy győzve. A gonosz ezért 
van mindig az Ige ellen, és mindig az Isten Igéjének az igazsága ellen lesz. Jézus, amikor 
hirdette az Igét, az mindig reakciókat váltott ki. Ha mi hirdetjük az Igét, és valaki nem 
botránkozik meg, valaki nem sértődik meg, vagy valaki nem gyógyul meg, vagy nem vesz 
áldást, akkor az történhet, hogy valamilyen reakciót Isten Igéje kivált. Miért? Mert élet van 
benne.  

A farizeusokban mit váltott ki Jézus beszéde? Megbotránkozást. Mondták a tanítványok, 
hogy Jézus, hát miket mondasz? Megbotránkoznak benne az emberek! Erre Jézus azt mondta, 
hogy jaj, bocs, akkor módosítjuk az üzenetet, nehogy megsértődjenek? Nem! Az igazság tesz 
szabaddá. És az igazságot nem mindenki egyformán fogadja. De ez minket nem kell, hogy 
visszatartson abban, hogy az igazságot hirdessük, mert ha megismerik az emberek az 
igazságot, az igazság megismerése teszi őket szabaddá. Önmagában véve az igazság senkit 
nem tesz szabaddá.  

Jézus nem volt udvarias annyira a farizeusokkal. Szerette őket. Ugyanúgy szerette őket, 
mint az elveszetteket, ugyanúgy szerette, mint a gazdagot. A múlt héten ezt Dani nagyon jól 
ecsetelte. Nagyon tetszett egyébként, nagyon jó gondolat. Megállt a szegénynél, megállt a 
koldusruhába öltözött elveszettnél, a gazdag ruhába öltözött elveszettnél, meg a vámosnál 
ugyanúgy. Tehát Isten egyformán szeret mindenkit. De van egy folyamat, amit nem tudsz 
elkerülni. Nagyon sokan úgy gondolják, hogy Isten országa úgy működik, mint a kávé-
főzőgép, hogy fölül bedobjuk az imát, alul pedig kijön az eredmény. De Isten országa nem így 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 6 

működik. Jézus a Máté 13-ban hét példázatot is elmond, és ott Isten országának az alapjairól 
beszél, hogy hogyan működik Isten országa.  

Vannak bizonyos természeti folyamatok, amiket nem lehet figyelmen kívül hagyni. Füg-
getlenül attól, hogy Isten egy természetfölötti Isten, de vannak fizikai törvények, és vannak 
szellemi törvények. Tehát amikor elkezdjük elvetni a magot, elkezdjük elvetni az Igét az 
életünkben, akkor lehet, hogy az égvilágon semmi nem látszik az életeden. Amikor a növény 
gyökerezik, akkor semmit nem látsz rajta először, mert először nem fölfelé nő. Ha sekély a 
talaja, akkor lehet, hogy nő gyorsan fölfele, de mi fog vele történni? Nem lesz rajta gyümölcs. 
De ha van egy jó talaj, akkor először lefelé megy, meggyökerezik. Ezért tanítja az Ige, hogy 
úgy, ahogy a fa, ahogy a növény meggyökerezik, ahogy a talajba jól belekapaszkodik, ugyan-
úgy kell nekünk is meggyökerezni Isten Igéjében.  

Ugyanerről beszél a Máté 7-ben is Jézus, amikor azt mondja, hogy a bölcs ember a 
kősziklára építi a házát. Régen hogy volt ez a kősziklára épített ház? Úgy, hogy a homok lepte 
el a kősziklát. Nem jött a mixer betongép annak idején, aztán betöltötte az alapot, hanem mit 
kellett csinálni? Munka volt vele. Fáradságos, izzadságos munka, a homokot le kellett 
lapátolni a kőszikláról. Nem lehetett tudni, hogy milyen mélyen volt a kőszikla, lehet, hogy 
két méterre. Amikor elkezdi valaki építeni a házat, akkor lefelé ás. Lehet, hogy aki a fövényre 
ráépítette, az mindjárt már rakja a téglát a homokra, és két nap alatt, három nap alatt áll a 
gyors ház. De mi van az első viharnál? Mi van az első szélnél? Nagyon sok hívő, nagyon sok 
keresztény építi így az életét, hogy ráépíti a fövényre, és nem ás le, nem keres egy szilárd 
alapot. A mi hitünk biztos horgony, olvassuk a Zsidó levélben. A lényeg az, hogy Isten 
beszéde a mi hitünk biztos alapja, a biztos horgonya, és nekünk meg kell keresnünk ezt a 
biztos alapot. Ezért mondta Jézus, hogy igen, egy kicsit munka van vele, ásni kell,és nem 
olyan látványos. Meg kell keresni azt a stabil alapot, és a mi stabil alapunk az nem más, mint 
Isten Igéje. Azt mondja, hogy gyökerezzetek meg Őbenne. Ha megtaláltuk az alapot, ha 
megerősödött a gyökér, utána jöhet az épület. Nem lehet építeni a fövényre. Nem lehet építeni 
a világra. Nem lehet építeni a világ szemetére, és közben várjuk Isten áldásait. Hogy Isten az 
Igéje szerint áldjon meg, de mi a világ szerint építkezünk. Nem fog működni!  

Nagyon sokan elveszítik a türelmüket, úgy gondolják, hogy Isten Igéje nem működik. Ne 
felejtsd el, hogy Isten Igéje romolhatatlan mag! Soha nem romlik meg! És minden mag a 
maga fajtája szerint terem. Tehát nem kell elmagyaráznod, hogy a kiskertedbe mit ültettél, 
nem kell, hogy ott legyek, hogy nézzem, hogy milyen magokat szórtál el. Honnan tudjuk 
meglátni? A termésről pontosan tudjuk, és az életünk pontosan ugyanilyen.  

Ami az életünkben jelenleg van, azért van, mert egyszer elvetettük. Lehet, hogy gyerek-
korodban, lehet, hogy fiatal korodban, lehet, hogy idősebb korodban. De mindannyiunk élet-
ében vannak gyümölcsök, és ezek a gyümölcsök meglátszanak. Minden magról növekszik, 
amiket elvetettünk. Az Írás azt mondja a Galata 6-ban, hogy Isten nem csúfoltatik meg. 

Galata 6,7–8.  
7. Ne tévelyegjetek, Isten nem csúfoltatik meg; mert amit vet az ember, azt is fogja 

aratni. 
8. Mert aki vet az ő testének, a testből arat veszedelmet; aki pedig vet a Szellemnek, a 

Szellemből arat örök életet. 
Ha van egy rossz aratásunk most, akkor vissza kell mennünk, és meg kell néznünk, hogy 

mit vetettünk el. Jaj, de hát én annyit imádkozom! Én állandóan imádkozom, mégsem jön az a 
gyógyulás, mégsem jön az az áttörés, mégsem jönnek azok az anyagiak! Mi van akkor? Csak 
mondok egy fizikai példát: a parasztember kimegy a földre, mert itt az aratás ideje, és a föld 
meg üresen áll, nincs rajta semmi, csak gaz. Miért nincs termésem? Azért, mert ősszel, vagy 
tavasszal vetni kellett volna. Jaj, nekem arra nem volt időm, de aratni akarok. Mit mondanak 
erre? Hogy valami probléma van a toronyban.  
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Szellemi értelemben ugyanez a helyzet. Akarok aratni gyógyulást, akarok aratni bővöl-
ködést, akarok aratni jó kapcsolatokat, és ezért rengeteget imádkozom. De ember, mit vet-
ettél? Mit vetettél? Szellemi értelemben ez ugyanúgy igaz, amit elvetettünk, azt fogjuk le-
aratni. Ez mindannyiunkra igaz, mert Isten Igéje igazság.  

Tehát ha nem vetjük el a magot, akkor nem lesz aratás. Imádkozhatunk érted annyit, hogy 
lekopik a haj a fejedről. De nem fog jönni az áttörés. Mert vannak dolgok, amiket nem lehet 
kikerülni, ha Isten áldását szeretnénk elvenni. Nem lehet elkerülni a magvetést. Amikor itt 
hallgatjátok az Igét, az egy nagyon jó, és nagyon hasznos dolog. Beülünk, és majd István, 
vagy Attila tanulmányozza helyettünk az Igét, mi meg csak meghallgatjuk, aztán a kész-
termék fog jönni az életünkben. Nem akarlak kiábrándítani, és nem akarom az igehirdetés 
jelentőségét lealacsonyítani, de hidd el, hogy ez sokat segíthet neked, mert kaphatsz egy 
kijózanító üzenetet, amikor a prédikátor esetleg rávilágít arra, hogy te hogyan vessél. Neked 
kell ebből kijelentést kapni, ezt senki nem tudja megtenni helyetted. Az Ige tanulmányozását 
senki nem tudja helyetted elvégezni.  

Amikor Isten Igéjét, mint romolhatatlan magot elveted a szívedbe, akkor az a mag előbb 
utóbb ki fog kelni. Legyél türelemmel! Lehet, hogy nem látszik semmi az elején, még lehet, 
hogy a gyökerezés, vagy az alapozás folyik, de a házunk előbb utóbb föl fog épülni. Tudom, 
hogy Isten Igéje működik. Hosszú évek alatt, most már több mint 28. éve, hogy jómagam 
tanulmányozom Isten Igéjét, és Isten mindig szól hozzám az Igéjén keresztül. Valamit mindig 
kijelent. Isten ezt így tervezte el.  

Ne mennyei hangokat várjál, ne látomásokat lássál! Elolvassuk Péter második levelét, 
hogy lássátok, hogy ne természetfeletti jelekre alapozzátok a hiteteket.  

2Péter 1,17. 
17. Mert amikor az Atya Istentől azt a tisztességet és dicsőséget nyerte, hogy hozzá a 

felséges dicsőség ilyen szózata jutott: Ez az én szerelmes Fiam, akiben én gyönyörködöm 
Akkor még nem voltak ott a tanítványok, de Keresztelő János már biztosan ott volt. De a 

hegyen már ott voltak a tanítványok is, és hallották Istennek a beszédét. Isten szólt hozzájuk. 
Ott voltak, hallották a saját fülükkel. Mit mond erre Péter?  

2Péter 1,19–21.  
19. De még ennél is biztosabbnak tartjuk a prófétai szót, amelyre jól teszitek, ha 

figyelmeztek, mint sötét helyen világító szövétnekre, míg nappal virrad, és hajnalcsillag 
kél fel szívetekben. 

Amikor az életünknek a sötét részein vagyunk, akkor mindig ott van, mint világító 
szövétnek, Isten Igéje. Ha azt akarod, hogy Isten szóljon hozzád, akkor olvasd az Igét! Ha 
meg akarsz gyógyulni, és egészségügyi kihívásokkal küzdesz, akkor vess el magot a 
szívedbe!  

Mire alapozod a hitedet? Mások hitére? Ezt Isten először megengedi. Amíg csecsemők 
vagyunk, addig ellátásra szorulunk, addig pelenkáztak bennünket fizikai szinten, segítettek 
nekünk, mert nem voltunk képesek ellátni magunkat. Egy kezdő hívő életében ugyanígy van.  

Sokat gondolkoztam, hogy miért van az, hogy az evangelizációkon annyi csoda történik? 
Persze a gyülekezetekben is bárhol megtörténhet. Mert Isten ki akarja őt emelni, ki akarja 
húzni őt abból a bajból. Egy fuldoklónak, amikor valaki fuldoklik a vízben, akkor nem 
tanácsokra van szüksége, meg úszóleckére. Hanem mire van szüksége? Hogy valaki bedobjon 
egy úszógumit, vagy valaki beugorjon utána és kimentse. És ugyanez történik ilyenkor.  

Na de gyerekem, ha már egyszer láttad, hogy veszélyes dolog az úszás nem tudása, akkor 
tanulj már meg úszni! Igaz? Tehát hogy a továbbiakban ne történhessen ilyen, meg kell tenni 
azokat a megfelelő lépéseket.  

Azt mondja, hogy Isten Igéje egy világító szövétnek. Hol van Isten Szelleme? Bennünk 
van. Ezt az ószövetségi ember nem mondhatta el magáról. Ott a prófétákon keresztül tudták 
meg, hogy Isten mit szeretne. A prófétához kellett menni még a királynak is, hogy mi 
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történjen a néppel, mi történjen az életükben. De ma nekünk, Isten minden gyermekének, aki 
újjászületett, ott van bennünk Isten Igéje, ott van bennünk az a világító szövétnek, ahogy itt az 
Ige mondja, míg nappal virrad, és hajnalcsillag kél fel a szívetekben.  

20. Tudván először azt, hogy az Írásban egy prófétai szó sem támad saját 
magyarázatból. 

21. Mert sohasem ember akaratából származott a prófétai szó, hanem a Szent 
Szellemtől indíttatva szólottak az Istennek szent emberei. 

Ez az, amire az előbb utaltam, hogy Isten Szelleme bennünk van. És Isten Szelleme, az a 
kenet – mondja János az első levelében – majd megtanít benneteket mindenre. Ó, hát akkor 
nem kell gyülekezetbe járnom! Otthon maradok, a Bibliát sem kell olvasnom, majd a kenet 
megtanít mindenre! Semmit nem kell tennem, hátradőlök és nézem a kedvenc sorozatomat, de 
majd a kenet megtanít mindenre. Most nyilván egy kicsit sarkítom a dolgokat, de nagyon 
sokan így gondolkodnak. Tehát Isten Szelleme, az tudja megeleveníteni, és az tudja, ami 
benned van. És Isten Igéjében erő van. A magban erő van.  

Az elmúlt hetekben az utcán járva láttam, hogy föl van púposodva a járda. És tudjátok, 
mitől? A fának a gyökerétől. Azt az erős betont a gyökér képes fölszakítani. Ha a fának a 
gyökerében ekkora erő van, akkor gondolj bele, hogy micsoda erő van Isten Igéjében! És ha 
mi ezt felfedezzük, akkor föl tudja törni a vaszárakat, az ércajtókat. Meg tud téged szabadítani 
minden nyomorúságtól, mert Isten Igéjében ekkora erő van. Isten Igéje képes megváltoztatni 
az életünket. Az első Korinthusi levélben az 1,18-ban azt mondja az Ige: 

1Korinthus 1,18. 
18. Mert a keresztről való beszéd bolondság ugyan azoknak, akik elvesznek; de 

nekünk, akik üdvözülünk, Istennek ereje. 
Miben van az erő? Az Igében. Isten Igéjét ki kell mondani! Tehát először is el kell, hogy 

ültessük a szívünkbe a romolhatatlan magot. Az Írás is mondja:  
1Péter 2,2. 
2. Mint most született csecsemők, az Ige tiszta, hamisítatlan teje után vágyakozzatok, 

hogy azon növekedjetek; 
Isten Igéje egy romolhatatlan mag. Isten Igéje képes arra, hogy nekünk növekedést adjon 

az életünk minden területén. Ha a Zsidókhoz írt levélhez lapozok, annyi minden van írva erről 
az Igében. Nagyon jól ismeritek a Zsidó 4-et is.  

Zsidó 4,12. 
12. Mert az Istennek Igéje élő és ható, és élesebb minden kétélű fegyvernél, és elhat a 

léleknek és a szellemnek, az ízeknek és a velőknek megoszlásáig, és megítéli a szívnek 
gondolatait és szándékait. 

Isten Igéje ilyen. Nincs hely, ahova ne tudna eljutni és ne tudna hatást kifejteni. De vissza-
térve, ha az Igét nem vetjük el a szívünkbe, ha nincsen bennünk Ige, akkor nincs, ami 
működjön, ami dolgozzon bennünk. Ha gyógyulást keresel, akkor el kell vetni a magokat a 
szívedbe. Az összes Igét, ami létezik a gyógyulással kapcsolatban, keresd meg, rágódj rajta, 
gondolkodj rajta! Tudod fejből? Nem baj! Olvasd el! És egyszer csak Isten Igéje fog szólni 
hozzád.  

Meg kell, hogy várjuk azt, hogy Isten szóljon hozzánk. Az elmúlt időszakban, az elmúlt öt-
hat évben sok mindenen mentünk keresztül, sok mindent átéltünk, és volt, hogy emberi tanács 
nem számított. Emberek vannak, hogy részrehajlóak, meg manipulálnak, meg mit tudom én. 
Nem is biztos, hogy ezt rossz szándékkal, vagy rossz indítékkal teszik. De a lényeg az, ha 
megbízható, jó döntéseket akarunk hozni, ahhoz megbízható információra van szükség.  

Nagyon sokszor volt az, hogy nem tudtuk, hogy mit tegyünk. De egy dolgot tudtunk, és ezt 
ha ma megtanulod, akkor ma nem hiába jöttél el. Hogy van egy biztos forrásunk, Ő pedig 
Isten és Isten Igéje. És amikor nem tudtuk, hogy mit tegyünk, akkor tudtuk, hogy mit tegyünk. 
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Megvártuk, amíg Isten szól hozzánk, hogy milyen döntéseket hozzunk, mert persze az 
embernek mindig vannak ötletei, de így tudunk előbbre jutni.  

Egyetlen egyszer Isten álomban is mutatott meg valóságos dolgot ez alatt az időszak alatt. 
Akkor extra sok időt töltöttem imádságban és Igeolvasással. Nyilván ha dolgozol, meg 
munkahelyen vagy, akkor ezt nem tudod megtenni, hogy egész nap az Igét forgasd. De ez egy 
olyan időszak volt, amikor nem volt más kapaszkodó. Hála Istennek, mert Ő segített! Mert ha 
nem így lett volna, akkor lehet, hogy emberekhez fordulunk, emberi tanácsokat hallgatunk 
meg, és ezt nagyon sokan teszitek. Sok ember nem megy el orvoshoz a családja nyomására, 
vagy elmegy az orvoshoz a családja nyomására, holott éppen nem kellene. Én nem tudom, 
hogy a te életedben mi a helyzet. Tehát nem hitetlenség elmenni az orvoshoz, meg a 
gyógyszert bevenni sem. De nekünk van egy igazi jó gyógyszerünk. A 107-es zsoltárban is 
írja. Oda is lapozom a Bibliámat, mert ez is egy gyönyörűséges zsoltár. Az egyiptomi kivo-
nulásról szól, amikor a zsidók vándoroltak és rótták a köröket a pusztában.  

Zsoltárok 107,17–21. 
17. A balgatagok az ő gonoszságuknak útjáért, és az ő hamisságukért nyomorgattattak. 
18. Minden étket utála az ő lelkük, és a halál kapujához közelgetének. 
19. De az Úrhoz kiáltának szorultságukban: sanyarúságukból kiszabadította őket. 
20. Kibocsátotta az Ő Igéjét és meggyógyítá őket, és megmenté őket a pusztulástól. 
21. Adjanak hálát az Úrnak az Ő kegyelméért, és az emberek fiai iránt való csodadolgaiért, 
Gyönyörűséges ez a rész! Isten Igéje orvosság! Ahogy fizikai szinten beveszed a tablettát, 

fájdalom csillapítót, mert éppen ég a ház, muszáj a tűzoltás. Előfordulhat ilyen egy keresztény 
életében is. Nem kellene, hogy előforduljon, de előfordul. Isten Igéje ugyanúgy orvosság. De 
ha nem veszed be az orvosságot, és várod a hatást, akkor nem lesz hatás! Ugyanez a helyzet 
Isten Igéjével. Ha nem tápláljuk magunkat az Igével, akkor az Ige hogyan tud hatást kifejteni 
az életünkre? Gondolkodjunk el ezen egy kicsit. Hiszem, hogy annyira egyszerűen mondom, 
hogy megértitek, legalábbis igyekszem. A magam részéről megvan az igyekezet.  

Nincs más út! Egyikünk számára sincs más út. Ez az út nem megkerülhető. Szokásunkká 
kell tenni. Ha vannak olyan szokásaink, amik rossz szokások, akkor ezeket meg kell vál-
toztatni. Lehet, hogy le kellene fogynod 15 kilót, vagy húszat, vagy lehet, hogy éppen híznod 
kellene tízet. Kinek-kinek, ahogy van. Többen mosolyogtok, látom.  

Mit csinálunk? Elkezdünk nem enni. Vajon meddig fog ez tartani? A saját erődből el-
kezdesz erőlködni. Aztán mit veszel észre? Hogy zörög a hűtő, mert nyitogatod a hűtő-
szekrényt. Ó, csak egy torta, ez nem számít, fogyókúrázunk. Hányan jártunk ebben a csap-
dában? De mi van akkor, ha megkérdezed Istent, hogy mit csináljak? Mi van, ha azt mondod, 
hogy Uram, én ezzel most már tényleg nem tudok mit tenni, itt most már csak Te segíthetsz. 
Kérek valami útmutatást, hogy mit csináljak, mit tegyek, mi az, ami jó nekem? 

 Hidd el, hogy Isten meg fogja mutatni, mert nála van a megoldás. Az Ő Igéjében van a 
megoldás. Nincs olyan élethelyzet, ahol ne lenne megoldás. Legyen az egy megromlott há-
zasság, legyenek családi kapcsolatok, akár szülő és gyerek között, van megoldás. Mert Isten 
Igéjében megvan az erő, hogy helyreállítson bennünket. Ez egy nagyon csodálatos dolog.  

Megint csak menjünk a Zsidókhoz írt levélhez. Ott az Írás beszél egy nagyon fontos do-
logról, amit szeretnék megosztani veletek. Az is a Zsidó 4-ben van:  

Zsidó 4,2. 
2. Mert nékünk is hirdettetett az Evangélium, miképpen azoknak, de nékik nem 

használt a hallott Ige, mivel nem párosították hittel azok, akik hallották.  
Szintén a magvető történetében írva van, tehát kapcsolódik a maghoz. Mindegyik fajta 

talajnak, minden személynek, mindenkinek hirdettetett az Ige. Gyakorlatilag nem vették ko-
molyan. Ó, ezt már annyiszor hallottam! Ó, hát én már ezt tudom! Hányszor mondjuk ezt? Ó, 
ez már nekem annyira megy! Amikor jön a kihívás, akkor akarsz aratni, pedig nem vetettél. Itt 
lenne az aratás ideje. Itt lenne a gyógyulás ideje, de nincs mag vetve.  



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 10 

Nincs elvetve az Ige, nem vagyunk megalapozva. Bárkire igaz lehet ez, hogy nem vagyunk 
megalapozva az Igében. Most kellene aratni, na de mikor vetettél? Ezek Isten országának az 
alapelvei.  

Jézus nem véletlenül beszélt ennyit, mert van egy ellenség, ahogy a Máté 13-ban olvassuk, 
a konkoly. Van az ellenség, aki szintén magvető. Ő nem jó magokat vet, hanem a konkolyt 
veti. El akarja lopni egyrészt a jó magot, ha azt nem sikerül ellopnia, akkor konkolyt vet az 
életünkbe. Ez a sok konkoly megfojtja a termést. Nem lesz termés, mert a gaz elnyomja az 
Igét. Körbe vagyunk véve, nagyon sok információt kapunk. Ezelőtt ötven évvel egy ember – 
ez egy statisztika, nem tudom mennyire hiteles – egy évig nem kapott annyi információt, mint 
amit ma egy nap alatt kapunk. Rengeteg információ jön hozzánk. Ha nagyon beleéljük ezekbe 
magunkat, akkor az igazi magot, az igazi romolhatatlan, hamisítatlan magot azok a termések 
el fogják fojtani. Mert minden magnak van termése. Észrevehetted, hogy ha a földedet ugaron 
hagytad, nem vetettél semmit, akkor is nő rajta valami? A gaz! És azt nem szeretnénk aratni. 
Ugyanúgy kezünkben kell tartani a helyzetünket, kezünkben kell tartani az igazságot. A Máté 
13-ban Jézus egy példázatban beszél arról, hogy megkövéredett e népnek a szíve. Mit jelent 
az a kövér szív?  

Máté 13,15. 
15. Mert megkövéredett e népnek a szíve, és füleikkel nehezen hallottak, és szemeiket 

behunyták; hogy valami módon ne lássanak szemeikkel, és ne halljanak füleikkel, és ne 
értsenek szívükkel, és meg ne térjenek, és meg ne gyógyítsam őket.  

A szívet a bensőnk, a láthatatlan részünk gyűjtőneveként használja az Ige. Van, hogy a 
szellemünk és a lelkünk közösen, van, hogy csak a lelkünkről beszél az Ige. Tehát meg-
kövéredett, ami azt jelenti, hogy nem tud úgy működni, sok lerakodás van rajta. Hallottátok, 
hogy elzsírosodik valakinek a szíve, ugye? Hallottunk ilyet is. Valami ehhez hasonlítható, 
amit itt Jézus beszél. Nagyon sokszor hallottam az elmúlt időszakban, hogy azért nem 
gyógyult meg, mert Isten nem akarta meggyógyítani. Szemenszedett hazugság! Nekünk is 
részünk van abban, óriási részünk van abban, hogy mi történik az életünkben. Mert Jézus azt 
mondta, hogy a szív bőségéből szól a száj. A jó fa jó gyümölcsöt terem. A beszédeinkből meg 
lehet ismerni, hogy igaznak vagy hamisnak mondatunk-e. De mihez tudjuk ezt hasonlítani? 
Kell lennie egy mérőzsinórunknak. Ez a mérőzsinór Isten Igéje. Ha az nem egyezik az Igével, 
akkor nem fogadjuk el. Ha az Ige nem azt mondja, akkor nem fogadjuk el. Akkor az valami 
konkoly, valami olyan, ami nem jó gyümölcsöt terem. Nagyon fontos, hogy az igazságot kell 
elfogadnunk.  

Jakab apostol is beszél erről az 1,22-ben.  
Jakab 1,22. 
22. Az Igének pedig cselekvői legyetek és ne csak hallgatói, megcsalván magatokat.  
Egy dolog nem kérdés, hogy Isten szól hozzánk, vagy nem szól hozzánk. Ha akarod, hogy 

Isten szóljon hozzád, akkor vedd elő a Bibliádat, imádkozzál, és kérd meg a Szent Szellemet, 
hogy tegye élővé az Igét az életedben. Pál apostol így imádkozik az Efézus 2-ben, hogy az 
Isten adjon nekünk bölcsességnek és kijelentésnek szellemét az Ő megismerésében. Isten 
Szelleme azért adatott nekünk, hogy segít megérteni az Igét. Kijelentésnek szellemét! Isten 
kijelentést ad neked, személyre szabott kijelentést. Nem a szomszéd, nem a melletted ülő, 
nem a mögötted ülő, hanem maga a hatalmas Isten. Mert a Szent Szellem ugyanúgy Isten, 
ahogy Jézus, és az Atya, és ez a három egy. Jézus földi szolgálata során, amikor gyógyított, 
azt a Szent Szellem által tette. A Filippi 2-ből ismert a Krisztus himnusz, hogy megüresítette 
magát, kiüresítette magát. Ott az eredeti szó a kenozis. Kiüresítette magát isteni hatalmából! 
Szolgai formát vett fel, engedelmes lévén a halálig, a keresztfának haláláig. A Szent Szellem 
erejével szolgált. Az összes csodát, amit végzett, a Szent Szellem erejével végezte. Ezért 
mondja Jézus a János 14,12-ben:  
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János 14,12. 
12. Bizony, bizony mondom néktek: Aki hisz énbennem, az is cselekszi majd azokat a 

cselekedeteket, amelyeket én cselekszem; és nagyobbakat is cselekszik azoknál, mert én 
az én Atyámhoz megyek.  

Ezek Jézus szavai! Utána magyarázza el, hogy miért tud ez megtörténni. Mert ugyanaz a 
Szent Szellem, aki rá leszállt, ugyanúgy rátok is le fog szállni. Isten Szellemének az erejével 
képesek vagyunk megváltoztatni a dolgokat. Ez természetfeletti transzcendens dolog, és ezért 
nem segít az embereknek az úgynevezett észvallás. A betű megöl, a Szellem az, ami meg-
elevenít. A test cselekedeteit meg kell feszíteni, és a Szellem által tudunk életet nyerni. Isten 
Szelleme által. Isten Szelleme bennünk van, és Isten Szelleme rajtunk van. Igenis, hogy Isten 
szól az Ő Szelleme által. Panaszkodnak nagyon sokan, de hosszútávon a panaszkodás nem 
segít. Ami segít, ha elkezdesz magot vetni!  

Ha ma hallottad ezt az üzenetet – nézz utána a Bibliában, nézz utána az Igében –, akkor 
kezdd el! Minél előbb elkezded, annál előbb lesznek a gyümölcsök. Nagyon sokan tudnátok 
bizonyságot tenni, én magam is, hogy Isten Igéje mennyi változást hozott az életünkbe. 
Amikor elkezdtük alkalmazni Isten Igéjét, elkezdtük azt tenni, amit az Ige mond, amikor úgy 
tettünk, és úgy hittük, hogy az Ige igaz, az mindig meghozta a gyümölcsét. Volt egy 
gyökerezési időszak, és egyszer csak puff, megjelent a termés! Ugyanez fog történni, ha most 
elkezdjük meghallani Isten hangját. Ha elkezdjük megcselekedni azt, amit Isten Igéje mond.  

Sámuel könyvéhez lapozzunk, hogy egy kis Ószövetséget is nézzünk. Így volt ez az ó-
szövetségben is. Az 1Sámuel 3,1-től nézzük. Itt előtte olvassuk a kis Sámuel elhívását. Anna, 
Elkána felesége meddő volt, a másik feleségének, Penninának voltak gyermekei. Nagyon el 
volt keseredve, és mit csinált Anna? Annak idején, ha Isten jelenlétébe akartak kerülni – ne 
felejtsd el, hogy ószövetség –, akkor föl kellett menniük a jeruzsálemi templomba. Anna 
fölment a templomba, és elkezdett imádkozni. Nem kiabált, inkább csak motyogott, Éli pap 
azt hitte, hogy részeg. Elmondta Anna, hogy nem részeg, csak bánatos egy kicsit, és 
elmondta, hogy mi a probléma. Imádkozott, és odament Istenhez. Magot vetett, imádkozott. 
Éli pap megáldotta, és lett gyermeke. Azt mondta, hogy ha lesz gyermekem, akkor azt 
elvetem, az Úrnak adom. És így is lett! Megszületett a kis Sámuel. Éli volt akkor a főpap. Hát 
annak idején nem jól mentek a dolgok. A bírák korszakában vagyunk. Éli főpap volt, és 
egyben bíra is volt. Az ő fiai, Hofni és Fineás korruptak voltak sajnos. Éli nem, ő már 
megvénhedett korú volt, de a fiai bizony korruptak voltak. Az áldozni valókat elcsenték, 
elvitték, és az ószövetség nem a kegyelem korszaka volt, mint ahogy ma, bizony a bűnnek jött 
a büntetése. Emiatt Izrael engedetlenségben volt, megszegte a szövetséget. Azt mondja itt az 
Írás a 3,1-ben: 

1Sámuel 3,1.  
1. És a gyermek Sámuel szolgál vala az Úrnak Éli előtt. És abban az időben igen 

ritkán volt az Úrnak kijelentése, nem volt nyílt látomás.  
Ez egy siralmas helyzet, amikor ott van egy nép körbevéve ellenséggel, problémákkal, 

senki mástól nem várhattak vezetést, csak Istentől, és nem jön az isteni vezetés. Ez egy 
tragédia! Tragédia, mert az Izrael népe nem tartotta meg a szövetséget. Ne felejtsétek el, hogy 
ószövetségről beszélünk, de mégis nagyon sokat üzen ez nekünk. Egyszer csak az történt, 
hogy Sámuel hangokat hallott, háromszor is, és azt gondolta, hogy Éli pap szól neki. Azt 
mondta, hogy nem ő szólította. Nem olvassuk el a történetet, mert nagyon hosszú, kifutnánk 
az időből. Végül is Isten adott neki egy kijelentést. Adott neki egy útmutatást. Ahogy 
korábban is megmondta, Isten Éli házát megítélte. Megítélte, és ítélet jött Izrael népére. 
Pontosan azért, mert nem tartotta meg a szövetséget. Ott voltak a filiszteusok, akik foly-
amatosan fosztogatták őket, folyamatosan fenyegették a létüket. A 19-es vers azt mondja: 

 
 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 12 

1Sámuel 3,19–20. 
19. Sámuel pedig felnövekedék, és az Úr volt ővele, és semmit az Ő Igéiből a földre 

nem hagy vala esni.  
Hogyan működtek az ószövetségben a dolgok? Isten Igéjében akkor ugyanolyan erő volt, 

mint ma. Semmit nem hagyott a földre esni az Úr Igéjéből. Óriási kijelentés! 
20. És megtudá egész Izrael Dántól Bersebáig, hogy Sámuel az Úr prófétájául 

rendeltetett.  
Jött egy csata, amikor az Úr Sámuelen keresztül kijelentette, hogy bizony ítélet jön Éli 

házára, és meg fog halni mindkét fia, és ő is meg fog halni. Hát ez nem egy örömüzenet, nem 
egy Evangélium, nem egy jó hír, ha így vesszük. Csak szeretnék valamit itt megmutatni. 
Jöttek a filiszteusok, és elmentek a filiszteusok ellen harcolni, ez már a 4. részben van. 

1Sámuel 4,1–5. 
1. És ismeretessé lett Sámuel beszéde egész Izraelben. És kiméne Izrael a filiszteusok 

ellen harcolni, és tábort járának Ében-ézernél, a filiszteusok pedig tábort járának 
Áfekben.  

2. És csatarendbe állának a filiszteusok Izrael ellen, és megütközének, és megveretteték 
Izrael a filiszteusok által, és levágának a harcmezőn mintegy négyezer embert. 

Isten népe! Isten szövetséges népe! Isten adott nekik prófétát! Isten adta a szavát! Ez egy 
nagyon nyomorúságos, szomorú helyzet, amikor a világmindenséget teremtő Isten népe ve-
reséget szenved. Ezt a pogány népek, akik pogány isteneket imádtak, hogy élték meg? Hát a 
mi isteneink nagyobbak, hiszen megverték Izrael Istenét! Ők így gondolkodtak abban az 
időben. Most akkor hogyan van ez?  

3. És mikor a nép a táborba visszatért, mondának Izrael vénei: Vajon miért vert meg 
minket ma az Úr a filiszteusok előtt?! Hozzuk el magunkhoz az Úr frigyládáját Silóból, 
hogy jöjjön közénk az Úr, és szabadítson meg ellenségeink kezéből.  

Hányszor kérdezzük mi is, hogy miért nem működik? Hiszen én keresztény vagyok, én 
hívő vagyok, bennem van Isten Szelleme, hát hogyan történhet mégis mindez velem? Na, 
akkor máris jött, hogy mit kellene csinálni. Óriási felfedezés! Eddig hol volt? Eddig miért 
nem hiányzott? Most kell elhozni Isten ládáját, amikor ott van a nyakunkon a baj? Ugyanezt 
tették az ószövetségben. Ugyanezt teszik ma a keresztények. Hú, most gyorsan tűzoltásra van 
szükség, most gyorsan el kellene olvasni tíz Igét! De a mag nem fog felnőni egy nap alatt! Mit 
csináltak eddig? Hol volt eddig az Úr ládája? Mivel foglalkoztak eddig? Mit csináltak eddig? 
Mi történt? 

4. Elkülde azért a nép Silóba, és elhozák onnan a Seregek Urának frigyládáját, aki ül 
a kerubok felett. Ott volt Éli két fia is az Isten frigyládájával, Hofni és Fineás.  

5. És mikor az Úr frigyládája a táborba érkezék, rivalgott az egész Izrael nagy rivalgással, 
hogy megrendüle a föld.  

Megörültek! Megjött a frigyláda! Na, most biztos itt változás lesz! Mi történt a filisz-
teusokkal? Meghallották! Meghallotta az ellenség, hogy ott a frigyláda. A frigyládában volt 
velük Isten, végig a pusztai vándorlás alatt is. Hallották a filiszteusok, hogy mennyi csodát tett 
Isten, hogy verte meg Izrael ellenségeit.  Mi történt? Összerezzentek, hogy most Izrael Istene 
a táborba érkezett, itt nekünk végünk! Ebben bíztak az izraeliták is, hogy most biztos győzni 
fogunk, mert Isten ládája, Isten Szelleme ott van köztük.  

A babiloni fogság előtt így gondolkodott Isten népe. Nem ugyanígy gondolkodunk mi is? 
Azt mondta Ezékiel, és Jeremiás is, hogy ne mondjátok, hogy az Úr temploma, az Úr 
temploma, mert a templom nem fog megvédeni benneteket, hanem meg kell tartani a 
szövetséget, meg kell tenni azt, amit Isten Igéje mond! Az, hogy te keresztény vagy, az, hogy 
te újjászülettél, az, hogy Isten Szelleme ott van benned, igaz, mennybe fogsz menni, amikor 
eltávozol a földről, de ettől még nem biztos, hogy győzelem lesz az életedben. Elszenvedhetsz 
egy csomó vereséget. Ugyanígy gondolkodtak ezek az emberek is! Ezért mondja Jakab, hogy 
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az Igének ne csak hallgatói, hanem cselekvői is legyünk. Isten szól hozzánk, Isten ad 
útmutatást, ha kérjük. De mi van, ha nem vagyunk kíváncsiak Istenre? Mert nekünk már van 
okostelefonunk, mesterséges intelligenciánk, már mindent tudunk! Mi már mindent tudunk, 
már nincs is szükség Istenre. És amikor zsákutcába futunk, akkor hol az Úr frigyládája? 
Bennem lakik az Úr Szelleme, jaj, kellene most már imádkozni!  

Nem így gondolkodunk mi is? Tipikusan ez egy ilyen gondolkodás volt. Mi történt? Azt 
mondták a filiszteusok, hogy na, most végünk van! Két lehetőség van, legyünk bátrak, 
legyünk férfiak, és cselekedjünk! – és megverték Izraelt. Annak ellenére, hogy ott volt köztük 
a frigyláda. Isten vallott kudarcot? Nem, mert először meghalt Hofni és Fineás a csatában, 
aztán később meghalt Éli is, és utána a filiszteusok elvitték a frigyládát Dágon templomába. 
Ott meg tudjuk, hogy mi történt, a Dágon szobra arcra esett. Fölállították a bálványt, aztán 
megint leborult. Akkor mondták a filiszteusok, hogy na, gyorsan vigyük el ezt a ládát, ez nem 
kell nekünk! Miért? Azért, mert a nép engedetlen volt, megszegte a szövetséget, a nép a 
próféta szavát, azaz Isten szavát nem hallgatta meg, nem azon cselekedett, és rajta vesztettek.  

Ebből a szempontból ugyanez a helyzet a mi életünkben is. Az, hogy Isten Szelleme 
bennünk van, az tény, újjászülettünk, új teremtések vagyunk, Isten fiai vagyunk, Isten gyer-
mekei vagyunk. Ettől még lehet az életünk minden területe romokban. Önmagában véve ez 
nem ment meg minket. Ezek téves elképzelések. Szeretném, és az Úr még jobban szeretné, ha 
kijózanodnánk, és tényleg Isten Igéjére fókuszálnánk. Isten természetfeletti módon is 
beavatkozhat az életünkbe, de az alap az Isten Igéje. Isten sokszor tett csodát velem is, 
valószínű veled is. Sokszor láttuk az életünk felett az Úr kezét, amikor ott volt, amikor 
kimentett bennünket, amikor nem a mi nagy okosságunkon múlott, hogy megúsztuk, nem 
tudni, hogy hány angyalt küldött oda az Úr, hogy megvédjen bennünket. Az, hogy egyáltalán 
felnőttünk, és gyerekként nem haltunk meg, már az egy csoda. Isten kezét ott látjuk az életünk 
fölött, ott van. De nem ez az alap, hanem az Isten beszéde. Ha meghalljuk az Úr hangját, 
meghalljuk Isten vezetését, és fel kell nőnünk, akkor győzelemre fogunk jutni. Ez igaz 
mindannyiunkra. Mindegy, hogy az életed melyik területéréről van szó, mindegy, hogy most 
milyen gödörben vagy.  

Tudjátok, hogy van a tragédia, és van a komédia. A tragédia egy fordított u betű, amikor 
valaki így megy fölfelé, ilyen volt Saul is. Utána mi a tragédia?  Puff, leesik. A másik a ko-
média, amikor valaki nagyon rosszul kezdi, a semmitől is kevesebbje van, az egész élete 
romokban hever, és akkor így megy le a gödör aljára, és akkor egyszer csak Isten keze kinyúl 
érte, és fölemelkedik. Azt mondja, hogy kívánatos véget akarok adni nektek. Kívánatos véget 
akarok adni nektek! Nem akarja Isten, hogy elbukjunk! De ahhoz nekünk meg kell tennünk a 
saját részünket. A lusta keresztény nem fog győzelemre jutni! Ez vonatkozik, rád is, rám is. 
Ha megspóroljuk azokat az igével töltött időket, azokat az ima időket, és nem azt mondom, 
hogy ne imádkozzál, mert kell imádkozni, de az aratás előtt egy nappal hiába imádkozik a 
parasztember, hogy legyen búzatermés, ha tavasszal elmulasztott vetni. Ne legyünk mi is 
ilyen balgatagok! Legyünk sokkal bölcsebbek, hiszen bennünk a Krisztus értelme van, ezt 
tanítja az Írás.  

Ha valakit ma eltalált az Ige, az egyik én vagyok, az biztos. Ne legyél emiatt szomorú, 
mert Isten Igéje orvosság. Az orvosságot, amikor beveszed, akkor keserű, de amikor érzed a 
jótékony hatását, akkor örülsz és boldog vagy. Hálát adunk ma Istennek! Örülök, hogy 
elmondhattam ezt ma nektek! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 


